
Kære Ryan Ferdinandsen

Tak for din henvendelse ved e-mail af 13. marts 2013 om oprettelse af uddannelsesforløb, der kan føre frem 
til psykologautorisation til folkeskolelærere.

Som du er bekendt med, har der i det tidligere Videnskabsministerium i nogen tid pågået overvejelser om 
muligheden for at etablere et uddannelsesforløb, der giver personer med en professionsbacheloruddannelse 
som lærer mulighed for at videreuddanne sig med henblik på at opnå psykologautorisation. I disse 
overvejelser har indgået drøftelser med KL og Aarhus Universitet, herunder det tidligere DPU.

Resultatet af overvejelserne blev, at Aarhus Universitet over for det tidligere Videnskabsministerium har 
forpligtet sig til at udvikle og ansøge Akkrediteringsrådet om et sådant uddannelsesforløb, der vil opfylde 
kravene til universitetsuddannelser og overordnet bestå af en kandidatuddannelse på 120 ECTS-point og en 
efterfølgende masteruddannelse på 90 ECTS-point. 

Aarhus Universitet har netop meddelt Uddannelsesministeriet, at universitetet desværre ikke ser sig i stand til 
at udfylde de aftalte rammer for uddannelsesmodellen på en fagligt forsvarlig måde og dermed imødekomme 
ministeriets ønske.

Jeg har derfor bedt mine embedsmænd i Styrelsen for Universiteter og Internationalisering om snarest at 
indkalde Aarhus Universitet og KL til et møde, hvor universitetet nærmere kan fremlægge sine synspunkter, 
og hvor fremtidige muligheder ligeledes kan drøftes. 

Jeg vil i øvrigt gerne bemærke, at det meget lange forløb i denne sag naturligvis ikke er tilfredsstillende for 
dig eller andre interesserede parter. Derfor vil jeg også arbejde for, at denne sag meget snart bliver bragt til 
afslutning i form af en afklaring om, hvorvidt det er muligt at etablere et videreuddannelsesforløb for 
folkeskolelærere, der er sammenhængende, og som fører frem til et fagligt niveau svarende til cand.psych.-
niveauet.
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